
Protokół Nr LXVII/2024 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 22 marca 2024 r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 15
30

 

Zamknięcie obrad – godz. 16
35 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach LXVII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecni: 

 Radny Mariusz Doroszuk 

  

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek oraz zaproszone osoby, według listy obecności, 

stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył:  Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Danuta Romaniec – inspektor ds. techniczno - kancelaryjnych. 

 

Ad 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 15
30

 otworzył LXVII Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości zaproszonych 

oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 13 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad sesji został 

przekazany radnym w terminie wskazanym w §22 pkt 4 Statutu Gminy Wierzchowo. 

 

Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z LXVI (66) Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Informacja o inwestycjach i remontach wykonanych przez Urząd Gminy i jednostki 

gminne od początku obecnej kadencji  do jej zakończenia. 

9. Podjęcie uchwał: 

9.1. uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wierzchowo 

- druk 418; 

9.2.  uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

funduszu sołeckiego na rok 2025 – druk 419; 



9.3. uchwała w sprawie ustanowienia tytułów „Honorowy Obywatel Gminy 

Wierzchowo” i „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” oraz przyjęcia regulaminu 

określającego zasady i tryb nadawania tych tytułów – druk 420; 

9.4. uchwała  w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2024 – druk 421; 

9.5. uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo 

na lata 2024 – 2032 – druk 422; 

9.6.  uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 423;   

9.7. uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 424;  

9.8. uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 425; 

9.9. uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 426; 

9.10. uchwała w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – druk 

427. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

11. Komunikaty i sprawy różne. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród Radnych lub 

Wójt Gminy chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej przedstawionym 

porządku obrad? Radni i Wójt Gminy nie zgłosili zmian do porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad 3 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że Protokół z posiedzenia LXVI Sesji 

Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 29 lutego 2024 roku został wyłożony do wglądu  

w Biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych  

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 

39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole, Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z LXVI sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z LXVI 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik 

nr 3 do nin. protokołu. 

Ryszard Borowicz, podziękował Wójtowi Gminy i Przewodniczącemu Rady Gminy za 

pamięć i życzenia dla sołtysów w Dniu Sołtysa.  

Ryszard Borowicz zaproponował dla „nowego Wójta gminy” i „nowego Przewodniczącego 

Rady Gminy”, żeby w następnym roku na Dzień Sołtysa spotkać się z sołtysami. Spotkania 

powinny odbywać się rotacyjnie w rożnych świetlicach. Na pierwsze spotkanie sołtysów 

Ryszard Borowicz zaproponował sołectwo Sośnica. 



Wójt Gminy Jan Szewczyk powiedział, że przez pandemię odeszło się od spotkań. Wójt 

Gminy uważa, że propozycja Ryszarda Borowicza jest możliwa do zrealizowania. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt. 5. 

 

Ad 5 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec  poinformował, że w marcu  bieżącego roku odbyło się 

wspólne posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Kultury, Komisji Rewizyjnej i 

Komisji Rolnictwa. 

 

Ryszard Borowicz – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił informację 

z posiedzenia wspólnego Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Kultury, Komisji Rewizyjnej 

i Komisji Rolnictwa – protokół Komisji Nr 4/2024 z dnia 14 marca 2024 roku, stanowi 

załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

 

O godzinie 15
45 

na posiedzenie sesji Rady Gminy przybył radny Zdzisław Bełzowski. 

Aktualny stan 14 radnych. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

Ad 6 
 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

interpelację złożył Radny Ryszard Borowicz: 

„Na cmentarzu w Sośnicy stoi przeszło 100 – letni pomnik ,postawiony na cześć Niemców, 

którzy brali udział w I wojnie światowej. 

Po II wojnie światowej ówcześni mieszkańcy Sośnicy zamurowali napisy niemieckie, będące 

na górze pomnika krzyż maltański. W jego miejsce wstawili zaś krzyż katolicki. Upływ czasu 

powoduje, że podstawa pomnika ulega poważnym uszczerbkom i zniszczeniu.  

Proszę w imieniu swoim i mieszkańców  o przeprowadzeniu remontu tego pomnika, 

wyczyszczenie i odkrycie oryginalnych napisów. Na tym pomniku mieszkańcy Sośnicy 

stawiają znicze podczas różnych okazji. Wydaje się, że mamy obowiązek dbać o pomniki bez 

względu komu są one poświęcone.”  

Na sesji interpelację złożyła Radna Jolanta Augustyniak: 

„Ponawiam interpelację do PKP w sprawie rozbiórki muru po byłej bazie PKP Wierzchowo 

przy ulicy Szkolnej. Pozostałości muru i wieżyczki ograniczają widoczność kierowcom 

zatrzymującym się na znaku STOP przed przejazdem kolejowym. Stan techniczny muru jest 

również zagrożeniem dla osób przebywających w pobliżu. Działania kolei ograniczyła do 

ponownego zawieszenia tabliczki z informacją „Obiekt przeznaczony do rozbiórki”. Zwracam 

się ponownie z prośbą, żeby ten obiekt został po prostu rozebrany. Nie czekajmy na 

nieszczęście, które może się tam wydarzyć.”  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad 7 

 

W punkcie trybuna obywatelska Ryszard Borowicz zgłosił problem z pojemnikami PCK. 

Ryszard Borowicz powiedział, że pojemniki są niewydajne, posiadają wąskie wsypy. Wokół 

tych pojemników ciągle leżą worki z ubraniami. 



Ryszard Borowicz poinformował, że pod Czaplinkiem znajduje się prywatna firma Majk-

Textile Sp. z o.o., która współpracuje z gminą Wałcz oraz podpisała umowę na odbiór 

odzieży z gminy Mirosławiec. 

Ryszard Borowicz powiedział, że jego syn rozmawiał z firmą Majk-Textile Sp. z o.o., jest ona 

skłonna podpisać umowę z gminą i odbierać odzież. Firma ta posiada ładne pojemniki oraz 

płaci za odebraną odzież. 

Ryszard Borowicz powiedział, że pieniądze te można przeznaczyć na Caritas. 

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk poinformował, że do urzędu już wpłynęło pismo firmy Majk-

Textile Sp. z o.o. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji w tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Marek 

Mikulec zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad 8 

 

Informację o inwestycjach i remontach wykonanych przez Urząd Gminy i jednostki gminne 

od początku obecnej kadencji do jej zakończenia przedstawiła Renata Borowczyk inspektor 

ds. pozyskiwania funduszy zewnętrznych i promocji gminy. 

 

Szczegółowa informacja pisemna stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

 

Została również przedstawiona prezentacja multimedialna pn.: „Inwestycje w Gminie 

Wierzchowo w kadencji 2018 – 2024” przez Renatę Borowczyk inspektor ds. pozyskiwania 

funduszy zewnętrznych i promocji gminy. 

 

Prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

 

Ad 9 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące  projekty  

uchwał: 

 

1) w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wierzchowo  – druk 

418 .
 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXVII/415/2024 w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

2) w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy funduszu 

sołeckiego na rok 2025 – druk nr 419. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXVII/416/2024 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 

w budżecie gminy funduszu sołeckiego na rok 2025 – która stanowi załącznik nr 8 

do nin. protokołu. 

 

3) w sprawie ustanowienia tytułów „Honorowy Obywatel Gminy Wierzchowo” 

i „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” oraz przyjęcia regulaminu określającego 

zasady i tryb nadawania tych tytułów – druk 420.
 



Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXVII/417/2024 w sprawie ustanowienia tytułów „Honorowy 

Obywatel Gminy Wierzchowo” i „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” oraz 

przyjęcia regulaminu określającego zasady i tryb nadawania tych tytułów – która 

stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

4) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2024 – druk nr 421. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXVII/418/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2024  – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu 

 

5) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2024 – 2032 – druk 422.
 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXVII/419/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2024 – 2032 - która stanowi załącznik nr 11 

do nin. protokołu. 

 

6) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”– druk nr 423 . 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXVII/420/2024 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 12 do nin. Protokołu. 

 

7) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”– druk nr 424 . 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXVII/421/2024 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

8) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”– druk nr 425 . 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXVII/422/2024 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

9) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”– druk nr 426 . 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXVII/423/2024 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

10) w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo”– druk nr 427 . 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LXVII/424/2024 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

 



Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 10. 

 

Ad 10 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi na interpelację zgłoszoną 

w okresie międzysesyjnym przez Radnego Ryszarda Borowicza: 

1. Odpowiedź Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej dotyczącej renowacji 

pomnika na cmentarzu w Sośnicy. 

2. Odpowiedź Wójta Gminy dotyczącej zainstalowania oświetlenia drogowego 

elektrycznego przy dwóch drogach gminnych w sołectwie Sośnica. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 10 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 11.  

 

Ad 11 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec złożył życzenia z okazji zbliżających się Świąt 

Wielkanocnych dla wszystkich radnych, pracowników urzędu, sołtysów, kierowników, 

dyrektorów i mieszkańców gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec w imieniu swoim i Wójta Gminy zaprosił do 

udziału w Gali wręczenia Laurów Zasłużonych dla Gminy Wierzchowo oraz Aktywnych dla 

Gminy Wierzchowo, która odbędzie się w sali widowiskowej Ośrodka Kultury 

w Wierzchowie dziś o godzinie 17
00

. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 11 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punkt. 12. 

 

Ad 12 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec  

o godz. 16
35

 zamknął obrady LXVII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący Rady 

 

    Marek Mikulec 

Podpis protokolanta: 

…………………… 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 


